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Από το υπ’ αριθ. 12/ 99 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 271/99 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
"Aποδοχή προτάσεως της Τ.Ε.Δ.Κ. για 
κλείσιμο του Δήμου στις 4 Ιουνίου" 

 
       Σήμερα 24 Μαϊου του έτους 1999 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 
15:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού κτιρίου της οδού Μητροπόλεως 55,  ύστερα από την με   
ημερομηνία 20-5-1999 γραπτή πρόσκληση του κ. Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους 
τους συμβούλους, τους δημαρχιακούς  παρέδρους και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα 
άρθρα 94, 108 ,119 & 219 του Π.Δ 410/95 (ΔΚΚ). 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 33  μελών βρέθηκαν παρόντα  26 μέλη. 
          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  

                                                                                                   Πάρεδροι 
1. Μ. Ποτουρίδης Μ. Γαβρίδης -------- 
2. Ι. Κουρουζίδης Ε.  Λελεκάκης  
3. Δ. Ταχματζίδης Α. Κεσίδης  
4. Κ. Πουλασουχίδης Α. Ταραλάς  
5. K. Aσλάνογλου Β. Γιαννουλάκης  
6. Α. Δελαβερίδης Θ.  Σιδηρόπουλος  
7. Δ.  Πέτκος Π. Αγαθαγγελίδης Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Κ. Κόλβατζης   Πάρεδροι 
9. Κ. Γκαβαϊσές   Χ.  Μουτσιόπουλος 

10. Κ.  Βαφείδης    
11. Γ. Ουρσουζίδης    
12. Ν. Χαμαλής    
13. Σ. Γεωργιάδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ:1) Κατά τη  συζήτηση  της  υπ’ αριθ. 278/99 
14. Ι.  Τριανταφυλλίδης απόφασης   αποχώρησαν   οι   κ.  κ.  Ι.   Κουρουζίδης,   Κ.  
15. Π. Πιτούλιας Βαφείδης. 
16. M. Σουμελίδης 2) Κατά    τη  συζήτηση της  υπ’  αριθ. 284/99  απόφασης 
17. Χ.  Σκουμπόπουλος αποχώρησαν οι κ.κ. Κ. Πουλασουχίδης, Κ. Κόλβατζης, Ε.  
18. Χ. Γεωργιάδης Σοφιανίδης. 
19. Σ.  Παναγιωτίδης  
20. Λ. Τσαβδαρίδης  
21. Ε. Σοφιανίδης  
22. Ε. Λευκοπούλου  
23. Ι. Ακριβόπουλος  
24. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή  
25. Ε. Κουκουρδής  
26. Γ. Μανακούλης  

 



Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 1ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 21-5-99 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου 
που έχει ως εξής: 

Σας γνωρίζουμε ότι το ΔΣ της ΤΕΔΚ προτείνει στη Νομαρχιακή 
Αυτοδιοίκηση και σ' όλους τους Δήμους της Ημαθίας να δοθεί πίστωση χρόνου στον 
ΕΛΓΑ για την τακτοποίηση των εσωτερικών εκκρεμοτήτων και  διαδικασιών ώστε 
μέχρι 3 Ιουνίου 1999 να έχουν αρχίσει οι καταβολές αποζημιώσεων στους Αγρότες 
του Νομού μας. Εάν μέχρι την ανωτέρω ημερομηνία, δεν υπάρχει ανταπόκριση και 
δεν σημειωθεί καταβολή αποζημιώσεων στην πράξη και όχι στο επίπεδο εξαγγελιών 
τότε την αμέσως επόμενη ημέρα, 

Παρασκευή 4 Ιουνίου 1999 να κλείσουν, σε ένδειξη διαμαρτυρίας, όλες οι 
Υπηρεσίες της Πρωτοβάθμιας και Δευτεροβάθμιας Αυτοδιοίκησης σε όλη την 
Ημαθία. 

Ύστερα από τα ανωτέρω παρακαλεί το ΔΣ της ΤΕΔΚ να τεθεί και να 
συζητηθεί το θέμα στα αρμόδια συλλογικά όργανα για την λήψη αποφάσεων από τα 
ΔΣ που να προσδιορίζουν την 4 Ιουνίου 1999 ημέρα Παρασκευή, ως ημέρα 
"Κλεισίματος" όλων των Υπηρεσιών και  Οργανισμών, πιστεύοντας ότι θα 
συμβάλουν καθοριστικά στην επίσπευση, της άμεσης λύσης του προβλήματος (και 
της  συνακόλουθης ανακούφισης του αγροτικού πληθυσμού του Νομού  μας). 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 
 Δήμαρχος :Εφόσον μέχρι τις 4-6-1999 δεν αρχίσουν να καταβάλλονται οι 
αποζ/σεις εισηγούμαι να κλείσουμε το Δημαρχιακό κατ/μα. 
 Ταχματζίδης :Χωρίς να διαφωνώ στην ουσία με την πρόταση του Δημάρχου 
που είναι και της ΤΕΔΚ, θέλω να κάνω δύο επισημάνσεις. Πρώτον, ότι είμαστε οι 
περισσότεροι παιδιά αγροτών κι έχουμε ευαισθησία στα προβλήματα του αγροτικού 
κόσμου. Δεύτερον ,χρειάζεται συντονισμός για να υπάρχει και αποτελεσματικότητα. 
 Διαβάζοντας την πρόταση της ΤΕΔΚ και επειδή πιστεύω ότι το θέμα δεν 
πρέπει να το προσεγγίζουμε για να έχουμε πρωτοσέλιδα που ενδεχόμενα να τα 
χρησιμοποιήσουμε για τις όποιες φιλοδοξίες ή γιατί θα πρέπει να κάνουμε 
συνδικαλισμό, θα πρέπει να κάνουμε αυτές τις κινήσεις που θα φέρουν και το 
πρόβλημα στην επιφάνεια αλλά και θα το λύσουν. Εμείς θα κλείσουμε τους 
Δήμους,οι αγρότες τι θα κάνουν; 
 Επειδή χρειάζεται κλιμάκωση και συνεννόηση όλων των φορέων στο ζήτημα 
αυτό και επειδή η πρόταση της ΤΕΔΚ έχει μία επιφύλαξη (εάν μέχρι τις 4-6-1999 δεν 
φανούν ενδείξεις επίλυσης του προβλήματος) προτείνω εάν μέχρι τότε δεν λυθεί το 
πρόβλημα να γίνει μία σύσκεψη  φορέων υπό την αιγίδα των Ομοσπονδιών και εκεί 
να κλιμακώσουν τις κινήσεις τους ώστε να επιλυθεί το πρόβλημα. Αλλως πιστεύω ότι 
είμαστε ασυντόνιστοι. 
 Ουρσουζίδης :Ο ΕΛΓΑ εδώ και 4 χρόνια πληρώνει τις ζημιές από τις 
θεομηνίες. Οι πόροι του ΕΛΓΑ είναι από το 0,5% της ζωϊκής και το 3% της φυτικής 
παραγωγής. Κατά συνέπεια δεν βρίσκεται σήμερα σε ευμάρεια.Το κράτος δεν 
επιδοτεί αυτά διότι έχει σκοπό την ένταξη στην ΟΝΕ, δεν παρεκκλίνει και καλά 
κάνει. Ωστόσο στις 21-5-1999 ο ΕΛΓΑ προέβει σε διαγωνισμό προκειμένου να 
διερευνηθεί ο τρόπος δανειοδότησής του από τράπεζες. Την Τετάρτη ο κ. 
Ανωμερίτης θα υπογράψει στο Υπ. Οικονομικών αυτή τη διαδικασία και από την 
Πέμπτη ξεκινάει το μοίρασμα των επιταγών. Κατά συνέπεια τίθεται το ερώτημα σε τι 
θα εξυπηρετούσε το κλείσιμο των Δήμων ενώ είναι σε εξέλιξη αυτά που είπα; Εάν θα 
δει κανείς με φόντο τις Ευρωεκλογές εύκολα  μπορεί να συμπεράνει από τη σημερινή 
σύνθεση της ΤΕΔΚ και είναι ευθεία μομφή κατά αυτών που ενήργησαν έτσι, διότι 



είναι πρωτοφανές η ΤΕΔΚ να καλεί σε κινητοποιήσεις τον αγρ. κόσμο για ένα θέμα 
που έμμεσα την αφορά. 
 Με ποιο δικαίωμα θ' αποφασίσουμε εμείς να κλείσουμε απ' έξω τους 
εργαζόμενους στους ΟΤΑ; Δεν  έχει αυτό συζητηθεί από τα δικά τους  
συνδικαλιστικά όργανα. Κατά συνέπεια το καταψηφίζω. 
 Χαμαλής :Πιστεύω ότι με κοινό μέτωπο ο Α΄ και Β' βαθμός Τ.Α. μαζί με τους 
Αγρ. Συλλόγους μπορούν ν' αντιμετωπίσουν αποτελεσματικότερα τα προβλήματα του 
αγροτικού τομέα ώστε ν' αποφευχθεί ο επερχόμενος μαρασμός  της οικονομίας στο 
νομό μας. Συμφωνώ με τις προτεινόμενες κινητοποιήσεις, αλλά θα πρέπει στη 
συνέχεια όλες οι πολιτικές δυνάμεις να δραστηριοποιηθούν και να παρέμβουν 
δυναμικά ώστε να σταματήσει το φαινόμενο των τελευταίων χρόνων που θέλει τον 
αγρ. κόσμο ως το εξιλαστήριο θύμα των εκάστοτε κυβερνητικών παρεμβολών. 
 Σκουμπόπουλος :Η ΤΕΔΚ ευαισθητοποιήθηκε με το θέμα αυτό και με μία 
σειρά από ενέργειες έφτασε σ' αυτή την πρόταση. Κατέβηκε μία  αντιπροσωπεία της 
ΤΕΔΚ στον ΕΛΓΑ και ζήτησαν πληροφορίες. Μας πληροφόρησαν ότι ο ΕΛΓΑ 
προχώρησε στο δάνειο και ότι στις  αρχές του Ιουνίου θ' αρχίσει την καταβολή των 
αποζ/σεων. Αυτό λέμε κι εμείς αν δεν δείξει δείγματα γραφής ο ΕΛΓΑ να κλείσουν οι 
Δήμοι. Υπήρχαν και  τα ερεθίσματα των Δημάρχων οι οποίοι ζήτησαν από τον ΕΛΓΑ 
την πληρωμή τους. Δεν υπήρχε διάθεση αντιπολιτευτική. Πρέπει οι αγρότες ν' 
αποζ/θούν γρήγορα. Εχουν φτάσει στο απροχώρητο. Ξεκίνησαν οι νέες 
καλλιεργητικές εργασίες και δεν έχουν να πληρώσουν τα μεροκάματα και τα 
φάρμακα. Να πληρώσει ο ΕΛΓΑ κι εμείς δεν έχουμε καμία διάθεση να κλείσουμε του 
Δήμους. 
 Προτείνω να κλείσουν οι Δήμοι εάν μέχρι τις 3-6-1999 δεν δείξει ο ΕΛΓΑ 
δείγμα γραφής ότι έχει διάθεση να πληρώσει. 
 Ταχματζίδης :Χωρίς να διαφωνώ και μ΄αυτά που είπε ο κ. Σκουμπόπουλος. 
Το πρόβλημα που εντοπίζω είναι ότι αυτές οι προσπάθειες θέλουν συντονισμό και 
μία απάντηση για το επόμενο βήμα. Θα κλείσουμε τους Δήμους, οι αγρότες τι θα 
κάνουν;  Δεν υπάρχει θέμα για τους υπαλλήλους γιατί αυτοί θα πληρωθούν. 
 Στις 4-6-1999 όλοι οι φορείς να συγκεντρωθούν και ν΄αντιμετωπίσουμε το 
θέμα για να έχουμε και μία τακτική στην αντεπίθεσή μας. Όχι αποσπασματικά μόνο 
οι Δήμοι, μόνο οι αγρότες. 
 Ουρσουζίδης :Όταν είπα για τους υπαλλήλους των ΟΤΑ, το είπα με την εξής 
έννοια. Είναι λογικά όντα και θα μπορούσαν να στηρίξουν κάποιες αποφάσεις. 
 Σκουμπόπουλος :Η Τ.Α. μπαίνει μπροστά αλλά σε συνεργασία με τις 
Ομοσπονδίες των αγροτών. Κανένας δεν έχει διάθεση να κλείσει το Δήμο για να 
κάνει αντιπολίτευση ή πολιτική. Μακάρι να δείξει δείγματα ο ΕΛΓΑ. Η ΤΕΔΚ  
συνεδρίασε με τις 2 Ομοσπονδίες, μάθαμε ότι συνεργάζονται άριστα και θα είναι 
συμπαραστάτες αυτοί. Συνεργασία πρέπει να έχουμε εμείς. 
 Δήμαρχος :Πάνω από το 75% των αγροτών έχει πάρει τις αποζ/σεις και μόνο 
τα 6 από τα 66 χωριά δεν έχουν πληρωθεί. Θεώρησα όμως ότι η   πρώτη απόφαση της 
ΤΕΔΚ έπρεπε να μην αποδυναμωθεί από τον Δήμο της πρωτεύουσας του νομού. Μας 
ενδιαφέρει το αγροτικό εισόδημα σ' όλο το νομό. Συμφωνώ με τις παρατηρήσεις των 
κ.κ. Ταχματζίδη και Ουρσουζίδη. Δεν θάθελα αυτή την απόφαση να τη συναρτήσω 
με τις Ευρωεκλογές αλλά  1)επειδή έλειπα δεν πρόλαβα το έγγραφο της ΤΕΔΚ στο να 
ορίσει στο  Υπηρεσιακό Συμβούλιο υπαλλήλους   αποκλείοντας για πρώτη φορά το 
δ/ντή του Δήμου. Αυτό θα με βρει κάθετα αντίθετο και αύριο θα έχω επικοινωνία με 
τον πρόεδρο της ΤΕΔΚ και με το Γ.Γ.Π.Κ.Μ. κι αν χρειαστεί ενόψει της 
συγκρότησης του Υ.Σ. θα ζητήσω από τον πρόεδρο να καλέσει έκτακτο Δ.Σ διότι 
αυτό είναι πρωτοφανές. Εάν το  εγνώριζα  δεν ξέρω αν θα είχα μία τέτοια τοποθέτηση 



για το σημερινό θέμα. 2)Όταν γνωρίζετε, ότι προχωρεί ο ΕΛΓΑ στη σύναψη δανείων 
και ότι αρχές Ιουνίου θ' αρχίσει να καταβάλλει τις αποζ/σεις και η πρόταση ήταν για 
τις 4/6 κι όχι για τις 15/6 εμένα με κάνει να πάρω την εξής θέση. Εάν έχουμε μία 
επίσημη θέση του ΕΛΓΑ ότι θα τις καταβάλλει δεν θα κλείσει ο Δήμος. Εάν δεν 
υπάρχει τέτοια δέσμευση από τον ΕΛΓΑ, ο Δήμος θα κλείσει για το κοινό και 
παράλληλα εκείνη την ημέρα  θα ζητήσουμε να γίνει μία σύσκεψη που να μετέχει η 
Τ.Α., η Ν.Α., οι Αγρ. Σύλλογοι και να συζητήσουμε την παρά πέρα πορεία εφόσον 
έχουμε αρνητική απόφαση. Αυτή είναι η πρότασή μου και θα παρακαλούσα να 
ψηφιστεί ομόφωνα για να είναι ισχυρή. 
 Πρόεδρος :Κε Ουρσουζίδη, έχετε άλλη πρόταση; 
 Ουρσουζίδης :Από την τοποθέτηση του Δημάρχου προκύπτει ότι αυτό που 
υπαινίχτηκα υπάρχει έστω ως υποψία. Ωστόσο θα την αποδεχτώ. 
 Σκουμπόπουλος :Θα βοηθούσε η πρόταση του Δημάρχου αν ήταν παρών στη 
σύσκεψη της ΤΕΔΚ. 
 Ακριβόπουλος :Ποιά θα είναι η ένδειξη ότι θα πληρώσει; 
 Δήμαρχος :Εμένα ρωτάτε; Ρωτήστε τη διοικούσα επιτροπή της ΤΕΔΚ. 
 Πρόεδρος :Ο Δήμαρχος διατύπωσε μία πρόταση, από την άλλη 
αντιλαμβάνομαι ότι δεν υπάρχει άλλη πρόταση. 
 Ταχματζίδης :Υπάρχει το δημοσίευμα των Αγρ. Ομοσπονδιών γι' αυτό έκανα 
την πρόταση. 
 Σκουμπόπουλος :Ποιές είναι οι ενδείξεις; Τα ειδοποιητήρια; 
 Δήμαρχος :Είπα ότι εάν δεν υπάρξουν ενδείξεις πληρωμής, θα κλείσει ο 
Δήμος για το κοινό στις 4-6-1999 και θα προκαλέσει ο Δήμος Βέροιας σύσκεψη στην 
αίθουσα του ΔΣ όλων των Δημάρχων, του Νομάρχη  και των 2 Αγρ. Ομοσπονδιών 
για την παρά πέρα κλιμάκωση του αγώνα. 
 Πρόεδρος :Συμφωνεί το σώμα; 
 Σύμβουλοι :Ναι. 
 Το Δ.Σ μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 21-5-99 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου. 
2.- Το με αριθ. πρωτ. 353/14-5-99 έγγραφο της Τ.Ε.Δ.Κ. Ν. Ημαθίας. 
3.- Την πρόταση του Δημάρχου. 
4.- Τις διατάξεις του άρθρου 106 του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) . 
 

Αποφασίζει Ομόφωνα 
 
 Α) Αποδέχεται την πρόταση της Τ.Ε.Δ.Κ. Ν. Ημαθίας για κλείσιμο όλων των 
υπηρεσιών του Δήμου, για το κοινό, στις 4 Ιουνίου 1999, εάν μέχρι τότε δεν 
υπάρξουν σαφείς ενδείξεις καταβολής από τον Ε.Λ.Γ.Α. των αποζημιώσεων στους 
αγρότες της Ημαθίας. 
 Β) Εξουσιοδοτεί τον Δήμαρχο να προκαλέσει σύσκεψη με τη συμμετοχή όλων 
των Δημάρχων, του Νομάρχη και των δύο Αγροτικών Ομοσπονδιών του Νομού για 
την παρά πέρα εξέταση και κλιμάκωση του αγώνα. 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό    271/ 1999 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
 Μ. Ποτουρίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 I.  Kουρουζίδης Χ. Γεωργιάδης 

 Δ.  Ταχματζίδης Σ. Παναγιωτίδης 
ΚΩΝ/ΝΟΣ  ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ Κ.  Πουλασουχίδης Λ. Τσαβδαρίδης 

 Α. Δελαβερίδης Ε.  Σοφιανίδης 
 Δ.  Πέτκος Ε. Λευκοπούλου 
 Κ. Κόλβατζης Ι.  Ακριβόπουλος 
 Κ. Γκαβαϊσές Μ.  Τσαμήτρου-Καραχατζή 
 Κ. Βαφείδης Ε. Κουκουρδής 
 Γ. Ουρσουζίδης Γ.  Μανακούλης 
 Ν.  Χαμαλής   
 Σ. Γεωργιάδης   
 Ι. Τριανταφυλλίδης   
 Π.  Πιτούλιας   
 Μ. Σουμελίδης   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  15-6-1999 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΓΙΑΝΝΗΣ  ΧΑΣΙΩΤΗΣ 
  
 


